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Občasník městského obvodu Martinov

E-mail: RRMartinov@seznam.cz
www.ostrava-martinov.cz

Slovo starosty
Vážení spoluobčané,
dne 8. 11. 2010 jsem byl na ustavujícím 
zasedání Zastupitelstva městského obvodu 
Martinov zvolen starostou městského obvodu. 
Nebudu hledat velká slova a ohánět se líbi-
vými frázemi. Předně chci poděkovat všem 
občanům, kteří přišli ke komunálním volbám 
a tím vyjádřili svůj zájem o věci veřejné. 
Já v této chvíli nemohu slíbit nic jiného, než 

že se budu snažit co nejlépe navázat na činnost z předcházejícího 
volebního období, kdy jsem již tuto funkci vykonával. Je logické, 
že budete minulé období s tímto srovnávat, a uvědomuji si, že ani 
v tomto ohledu nebude má role jednoduchá. O to však pochopitelně 
nejde. Podstatné je, že náš městský obvod je vnímán jako obvod 
perspektivní a povinností starosty je ve všech oblastech usilovat 
o zkvalitnění života obyvatel. Výčet konkrétních úkolů a akcí, ať už 
rozpracovaných či plánovaných, které toto poslání naplňují, by byl 
dlouhý. K nejpalčivějším však patří dokončení oprav a vybudování 
místních komunikací, opravy chodníků, sociálního zařízení v bytě 
správce hasičárny, oprava sociálního zařízení v mateřské škole, 
zakoupení nového malotraktoru včetně příslušenství pro zlepšení 
pracovních podmínek pracovníků veřejné údržby… Samozřej-
mě, že o všech provedených akcích budete průběžně informování 
v našem Občasníku. Musíme si však uvědomit, že naše možnosti, 
především finanční, nebudou neomezené, a tudíž k jakémusi ideál-
nímu stavu věcí se můžeme přibližovat „více“ nebo „méně“. Pevně 
věřím, že společným úsilím občanů a zastupitelstva se k němu 
budeme přibližovat více.

Na závěr bych chtěl poděkovat všem občanům městského 
obvodu, kteří se zasloužili o zkrášlování i svých vlastních obydlí 
a okolí rodinných domů a prostranství a také všem organizacím za 

vytváření podmínek pro spokojený a hezčí život v našem městském 
obvodě.

Vážení spoluobčané, nastává opět sváteční čas, období, které pro 
většinu z nás patří k nejkrásnějším v roce. Jsou to vánoční svátky, 
které prožijte v klidu a pohodě a do nového roku 2011 Vám přeji 
hodně zdraví, št ěstí a dobré nálady.

Karel Civín
starosta

Krásné bílé Vánoce, zlatou rybku v potoce.
Tu, co splní tajná přání, od soumraku do svítání.
Po Silvestru nový rok, v novém roce jistý krok.

Přeje redakční rada

Z jednání Rady městského obvodu Martinov
 Rada městského obvodu Martinov

 schvaluje
- zveřejnění záměru pronájmu pozemků 

v kat. území Martinov ve Slezsku dle 
požadavků nájemců

- 12. rozpočtové opatření městského 
obvodu Martinov k 30. září 2010 ve výši 
0,39 % schváleného upraveného rozpočtu 
městského obvodu Martinov na rok 2010 

- 13. rozp. opatření schvalovalo Zastupitel-
stvo MOb Martinov

- 14. rozpočtové opatření městského 
obvodu Martinov k 31. říjnu 2010 ve výši 
0,07 % schváleného upraveného rozpočtu 

městského obvodu Martinov na rok 2010 
- 15. rozpočtové opatření městského obvo-

du Martinov k 30. listopadu 2010 ve výši 
0,52 % schváleného upraveného rozpočtu 
městského obvodu Martinov na rok 2010 

- v souladu s § 101 odst. 4 zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zříze-
ní), ve znění pozdějších předpisů, Jedna-
cí řád Rady městského obvodu Martinov 
s účinností od 15. listopadu 2010

- složení povodňové komise městského 
obvodu Martinov na volební období 
2010–2014 (předseda Karel Civín, mís-
topředseda MUDr. Petr Gallus, tajemník 
Šárka Kubíčková, členové Rostislav Kup-

ka, Ing. Čestmír Křížek, Václav Kubica 
a Miroslav Chlan)

 souhlasí 
- s uzavřením smlouvy o zřízení věcného 

břemene k pozemku parc. č. 4427/18 
v kat. území Martinov ve Slezsku ve pro-
spěch společnosti ČEZ Distribuce, a. s., 
za účelem umístění a provozování stavby 
zemního kabelového vedení NN 0,4 kV 
na dobu neurčitou a za jednorázovou 
úplatu 

- s uzavřením smlouvy o zřízení věcného 
břemene k pozemkům parc. č. 4427/15,

Pokračování na straně 2
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 3050 a 3041 v kat. území Martinov ve 

Slezsku ve prospěch společnosti OVA-
NET, a. s., za účelem umístění a provo-
zování stavby pozemního komunikační-
ho vedení veřejné komunikační sítě na 
dobu neurčitou a za jednorázovou úplatu 

- s předáním vodovodu v Areálu podni-
katelů, umístěném na pozemcích parc. 
č. 2425/5, 2425/2 a 2425/7 kat. území 
Martinov ve Slezsku v pořizovací ceně 
335.251,63 Kč do majetku statutárního 
města Ostravy

- s umístěním stavby jako stavby přípustné 
pro akci „REKO NTL MS Ostrava – ul. 
Na Svobodě I. etapa“, která řeší rekon-
strukci NTL plynovodu a NTL přípojek 
plynu v k. ú. Martinov ve Slezsku, ve 
funkčních plochách „Bydlení individuál-
ní“ a „Drobná a ochranná zeleň“ v MOb 
Martinov v souladu se žádostí MMO, 
Útvaru hlavního architekta 

- jako vlastník místní komunikace ul. 
K Obecníku s prokopávkou za účelem 
odstranění havárie kanalizačního řádu 
ve správě OVaK, a.s., na pozemku parc. 
č. 2729/1 v kat. uzemí Martinov ve 
Slezsku s podmínkou, že po dokončení 
prací bude v termínu do 10. 11. 2010 ko-
munikace uvedena do původního stavu 
a předána městskému obvodu Martinov 
a pokud nebude termín dodržen, bude 
požadována stanovená sankce ve výši 
500 Kč/1 den

- v souladu se schváleným rozpočtem 
městského obvodu Martinov na rok 2010 
jako vlastník nemovitosti domu v Os-
travě-Martinově, Martinovská 3080, 
s úhradou nákladů spojených s opravou 
kotelny a komínu dle předložených kopií 
faktur za realizaci těchto oprav nájemci 
uvedené nemovitosti, tj. MARTEK Elek-
tronik, s.r.o. 

- jako vlastník místní komunikace ul. 
Kamenná na pozemku parc. č. 2746/1 
kat. území Martinov ve Slezsku se 
změnou napojení nemovitosti pozemku 
parc. č. 2738/2 kat. území Martinov ve 
Slezsku zřízením sjezdu a nájezdu v rám-
ci realizace novostavby rodinného domu 
s podmínkou, že v případě rozšíření 
místní komunikace na ul. Kamenná bude 
tato stavba dle potřeb odstraněna 

- jako vlastník místní komunikace ul. 
Přední Padělky a Na Záhumení s pro-
kopávkou za účelem odstranění havárie 
vodovodního řadu ve správě OVaK, a.s., 
na pozemcích parc. č. 3075/1, 3237/8, 
3237/7, 3237/5, 3237/1, 3065 a 2935/1 
v kat. uzemí Martinov ve Slezsku 
s podmínkou, že po dokončení prací 
bude komunikace uvedena do stavu dle 
dohody s vlastníkem, a to tak, že bude 

proveden zásyp výkopu štěrkem včetně 
hutnění a komunikace bude předána 
městskému obvodu Martinov, konečnou 
úpravu zaasfaltováním provede městský 
obvod Martinov při opravě komunikace 
v termínu do 31. 5. 2011

- jako vlastník místní komunikace – chod-
níku v zámkové dlažbě na ul. Na Svobodě 
s prokopávkou za účelem odstranění 
havárie vodovodu ve správě Ostravské vo-
dárny a kanalizace, a.s., na pozemku parc. 
č. 3424/1 v kat. uzemí Martinov ve Slezsku 
s podmínkou, že po dokončení prací bude 
v termínu do 30. 11. 2010 komunikace 
uvedena do původního stavu a předána 
městskému obvodu Martinov a pokud 
nebude termín dodržen, bude požadována 
stanovená sankce ve výši 100 Kč/den

- se zřízením sídla nové firmy EMPRAS 
ENERGY OSTRAVA, s.r.o., na adrese 
v Areálu podnikatelů, Provozní 3236, 
723 00 Ostrava – Martinov na základě 
předchozího písemného souhlasu nájem-
ce celého Areálu podnikatelů s budoucím 
pronájmem části nebytových prostor 
v tomto objektu

- s ukončením platnosti nájemní smlou-
vy č. 2/2005-P o pronájmu pozemku 
uzavřené mezi statutárním městem 
Ostrava, městským obvodem Martinov 
a Jaromírem Weissem, podnikajícím pod 
obchodním jménem Jaromír Weiss – 
WEISS plus, dohodou ke dni 26. 10. 2010

 bere na vědomí
- nabídku k odprodeji pozemků parc. 

č. 3289/1 ostatní plocha, jiná plocha 
o výměře 4417 m2 a parc. č. 3289/10 
ostatní plocha, jiná plocha o výměře 
93 m2 v kat. území Martinov ve Slezsku 
vlastníka společnosti Průmyslový areál 
Martinov, s.r.o., Provozovna Ostra-
va – Martinov, a doporučuje obrátit se 
s uvedenou nabídkou na statutární město 
Ostrava z důvodu, že MOb Martinov ne-
disponuje dostatkem finančních prostřed-
ků na odkoupení předmětných pozemků 

- e-mailový pokyn společnosti eCENTRE 
na ukončení smluvního vztahu se stávají-
cím dodavatelem plynu (Severomoravská 
plynárenská a.s.) do 30. září 2009, návod 
postupu ukončení smluvního vztahu se 
stávajícím dodavatelem plynu, formulář 
žádosti o ukončení smlouvy o sdruže-
ných službách dodávky plynu, výpis ze 
seznamu odběrných míst a nesouhlasí 
s ukončením smluvního vztahu se stá-
vajícím dodavatelem z důvodu, že SMO 
městskému obvodu Martinov nebyla 
dosud předložena smlouva s novým 
dodavatelem od 1. ledna 2011

- žádost nájemce nebytových prostor 
v Ostravě-Martinově, Na Svobodě 3139 

o povolení změny užívání nebytových 
prostor ve 2. n. p. tohoto objektu vč. 
rozdělení prostor sádrokartonovými 
příčkami a možnosti pronájmu třetím 
osobám a souhlasí s povolením změny 
užívání nebytových prostor vč. rozděle-
ní prostor sádrokartonovými příčkami 
za podmínky řádného povolení těchto 
změn zdejším stavebním úřadem v soula-
du s platnými předpisy a s povolením 
možnosti pronájmu těchto nebytových 
prostor třetím osobám 

- návrh na doplnění obecně závazné 
vyhlášky č. 2/2009 o zákazu konzumace 
alkoholických nápojů na veřejném pro-
stranství a nemá připomínky k navrhova-
nému doplnění obecně závazné vyhlášky 
č. 2/2009 o zákazu konzumace alkoho-
lických nápojů na veřejném prostranství

- návrh obecně závazné vyhlášky statutár-
ního města Ostrava o zabezpečení veřej-
ného pořádku omezením hluku a navrhu-
je změnit článek 4 odstavec 2 na znění: 
„Povinnost uvedená v článku 4 odst. 1 
se vztahuje na činnosti vykonávané 
v rámci výkonu povolání či podnikatel-
ské činnosti, s výjimkou mimořádných 
událostí.“

- přehled výsledku hospodaření SMO – 
městského obvodu Martinov za období 
od 1. ledna 2010 do 30. září 2010

- protokol o dílčím přezkoumání hos-
podaření za období od 1. 1. 2010 do 
30. 9. 2010 ze dne 15. října 2010 prove-
deném auditorem Vladimírem Šrytrem, 
TOP AUDITING, s.r.o., ve dnech 11. 
a 12. října 2010, kterým nebyly zjištěny 
žádné chyby či nedostatky v hospodaření 
městského obvodu Martinov

 rozhodla
- o uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě 

o dílo č. 8/2010/Mi na realizaci stavby 
„Oprava místní komunikace, část – Na 
Pastvisko, Ostrava-Martinov“ v kata-
strálním území Martinov ve Slezsku 
s firmou Ing. Václav Michalík s.r.o., kte-
rým se prodlužuje doba realizace stavby 
a zvyšuje se cena za provedené vícepráce 

- o uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě 
o dílo č. 8/2010/Mi na realizaci stavby 
„Oprava místní komunikace, část – Na 
Pastvisko, Ostrava-Martinov“ v kata-
strálním území Martinov ve Slezsku 
s firmou Ing. Václav Michalík s.r.o., kte-
rým se na základě požadavku zadavatele 
rozšiřuje smlouva o vícepráce 

- o poskytnutí peněžních darů 6 fyzickým 
osobám za veřejně prospěšnou činnost 
pro městský obvod Martinov v r. 2010 

- o pronájmu pozemků v kat. území Mar-
tinov ve Slezsku na základě požadavků 
žadatelů o pronájem

Z jednání Rady městského obvodu Martinov
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- zvýšit měsíční nájemné z bytu v měst-
ském obvodu Martinov s účinností od 
1. 3. 2011 s tím, že zvýšení nájemného 
se odkládá o 2 roky z důvodu plánované 
rekonstukce v budově hasičské zbrojnice

 uplatňuje 
- proti upravenému a posouzenému návrhu 

změny Územního plánu města Ostravy 

č. 108 včetně vyhodnocení vlivů změny 
Územního plánu města Ostravy č. 108 
na udržitelný rozvoj území připomínky 
a námitky, že prodloužením ul. Průběžné 
a vyústěním Severního spoje do stávající 
ul. Průběžné dojde k enormnímu zhoršení 
životních podmínek obyvatel městského 
obovdu Martinov (hluk, emise, vibrace)

 zřizuje
-  komisi pro občanské záležitosti (před-

sedkyně Vlasta Závodská, členky Vlasta 
Plačková a Bohumila Javůrková) a ko-
misi oceňovací a likvidační (předseda 
MUDr. Petr Gallus, členové Ing. Zdeněk 
Kolář a Ing. Čestmír Křížek)

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov mimo jiné projednalo...
V uplynulém období Zastupitelstvo 

městského obvodu Martinov zasedalo 
dvakrát, a to 24. září 2010 naposledy 
v původním složení a 8. listopadu na 
1. ustavujícím zasedání. Dohromady se 
projednalo celkem 28 programových 
bodů. Kompletní zápisy jsou k dispozici 
na ÚMOb Martinov.

31. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTSKÉHO OBVODU MARTINOV
Přítomni: 14 členů obvodního zastupitel-
stva, Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb 
Martinov, Dagmar Lapešová, DiS. – fin. 
úsek ÚMOb Martinov
Omluveni: Vlasta Závodská
Ověřovatelé zápisu: MUDr. Magda Bošoto-
vá, Rostislav Musálek
Zapisovatelka: Šárka Lyčková – tajemnice 
ÚMOb Martinov

V úvodu přivítal starosta všechny členy za-
stupitelstva na posledním zasedání obvodního 
zastupitelstva ve volebním období 2006–2010 
a omluvil paní Vlastu Závodskou. 

Poté podali ověřovatelé minulého zápisu 
pan Zdeněk Kudělka a pan Zdeněk Švrčula 
zprávu o ověření zápisu z minulého zasedání 
s uvedením, že byl shledán bez závad a ob-
sahující všechny údaje. Ověřovateli dnešního 
zápisu byli ustanoveni paní MUDr. Magda 
Bošotová a pan Rostislav Musálek. Vše 
odsouhlaseno všemi hlasy pro.

Starosta dále seznámil členy obvodní-
ho zastupitelstva s programem dnešního 
zasedání a vyzval je k podání případných 
návrhů na doplnění nebo změnu. Program 
v předložené podobě byl schválen všemi 
hlasy pro.

1) bod 1 V prvním bodu programu byl čle-
nům zastupitelstva předložen dopis 24 ob-
čanů Martinova vč. fotodokumentace domu 
č. 3018. Na zasedání zastupitelstva vystou-
pil pan Ing. František Drábek, který sdělil, 
že majitele uvedeného domu kontaktoval již 
před léty a tenkrát požadoval 180 tis. Kč. 
MUDr. Bošotová se dotázala, zda má MOb 
Martinov na majitele domu nějaké páky 
k tomu, aby byl opraven nebo zdemolován. 
Starosta sdělil, že jedině stavební úřad 
a pouze z důvodu možnosti ohrožení zdraví 
a života osob. Starosta navrhl max. cenu 

150 tis. Kč. Pan Plaček navrhl, aby cena 
byla neomezena, jen aby starosta jednal 
a podal o těchto jednáních zastupitelstvu 
zprávu. Zastupitelstvo projednalo tuto 
záležitost a návrh na usnesení byl všeobec-
ně doplněn o návrh, aby starosta majitele 
této nemovitosti kontaktoval, upozornil jej 
na stav tohoto domu a jednal s ním o mož-
ném snížení ceny, aby bylo ve finančních 
možnostech MOb Martinov tuto nemovitost 
vykoupit a popř. provést demolici. Obvodní 
zastupitelstvo vzalo všemi hlasy pro na 
vědomí tento dopis 24 občanů Martinova 
v záležitosti rodinného domu na ul. Marti-
novská č. 3018 a email ze dne 27. července 
2010 od RK MONET, s.r.o., se stanovením 
ceny této nemovitosti s výše uvedeným do-
plněním usnesením v souladu s návrhem na 
usnesení a podrobnou důvodovou zprávou 
v písemném materiálu č. 1.
2) bod 3 V dalším bodu programu obvodní 
zastupitelstvo všemi hlasy pro schválilo 
přehled výsledku hospodaření SMO – MOb 
Martinov za období od 1. ledna do 31. břez-
na 2010 v souladu s návrhem na usnesení 
a důvodovou zprávou v písemném materiálu 
č. 3.
3) bod 4 V navazujícím bodu programu 
obvodní zastupitelstvo všemi hlasy pro 
schválilo přehled výsledku hospodaření 
SMO – MOb Martinov za období od 1. led-
na do 30. června 2010 v souladu s návrhem 
na usnesení a důvodovou zprávou v písem-
ném materiálu č. 4. 
4) bod 14 Zastupitelstvo MOb Martinov 
vzalo na vědomí všemi hlasy přehled plnění 
sledovaných usnesení Zastupitelstva MOb 
Martinov z 27.–30. zasedání Zastupitelstva 
MOb Martinov od prosince 2010 a vyřadilo 
tato sledována usnesení z dalšího sledo-
vání jako splněná v souladu s návrhem na 
usnesení a podrobnou důvodovou zprávou 
v písemném materiálu č. 14.
5) bod 15 V dalším programu vzalo Zastu-
pitelstvo MOb Martinov na vědomí všemi 
hlasy pro přehled realizovaných investic, re-
konstrukcí a oprav provedených za volební 
období 2006–2010 v souladu s návrhem na 
usnesení a podrobnou důvodovou zprávou 
v písemném materiálu č. 15.
6) bod 17 V diskusi bylo projednáno:
a) Starosta informoval členy obvodního 

zastupitelstva 

- o průběhu opravy místní komunikace 
Na Pastvisko

- o opravě místní komunikace Trachovec
- dále sdělil, že SMO zajistí opravu 

havarijního stavu vodovodního řadu na 
místních komunikacích Přední Padělky 
a Na Záhumení s tím, že výběrové řízení 
proběhne v říjnu t. r. a MOb Martinov 
poté zajistí povrchovou úpravu těchto 
MK

- také informoval, že Ostravské komuni-
kace a.s. realizovaly instalaci dopravně 
bezpečnostního zařízení RSA-01 na ul. 
Martinovská, které je zatím nefunkční 
z důvodu, že ČEZ Distribuce nepřipojila 
toto odběrné místo k síti NN

b) MUDr. Gallus poděkoval přítomným za 
práci v zastupitelstvu v tomto funkčním 
volebním období

c) Pan Navrátil upozornil, že kolem Ple-
senského potoka v oblasti vjezdu do ZO 
Plesenka v poslední době spadlo několik 
stromů. Starosta sdělil, že o této situaci 
ví a že ještě zjistí aktuální stav a při této 
příležitosti poděkoval panu Plačkovi za 
zajištění techniky a odklízení již spadlé-
ho stromu z koryta Plesenského potoka.
Na závěr posledního zasedání obvodního 

zastupitelstva v tomto volebním období 
starosta poděkoval přítomným za účast 
a za čtyřletou práci v zastupitelstvu MOb 
Martinov ve volebním období 2006–2010, 
rozdal upomínkové dárky a pozval na malé 
pohoštění u příležitosti ukončení tohoto 
volebního období. 

Zdroj: Zápis z 31. zasedání  
Zastupitelstva městského obvodu Martinov,  

konaného dne 24. září 2010

1. USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉHO 
OBVODU MARTINOV

V úvodu zasedání zazněla státní hymna 
České republiky. Poté se ujal slova předse-
dající dnešního ustavujícího zasedání na 
základě ustanovení § 91 zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění poz-
dějších předpisů (dále jen „zákon o obcích“), 
pan Karel Civín, dosavadní starosta městské-
ho obvodu Martinov a přečetl „Zprávu 

Pokračování na straně 4
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Pokračování ze strany 3
o výsledku voleb do zastupitelstva 
MOb Martinov“ konaných ve dnech 
15. a 16. listopadu 2010. 

1) Předsedající uvítal všechny přítomné 
a konstatoval, že se dnešního ustavující-
ho zasedání účastní všichni nově zvolení 
členové zastupitelstva (tj. v počtu 15) 
a vyzval paní Vlastu Závodskou, jakožto 
poslední v abecedním pořadí zvolených 
členů zastupitelstva, aby přečetla text „Sli-
bu členů zastupitelstva“ podle § 69 odst. 2 
zákona o obcích a vyzvala členy zastupitel-
stva, aby v abecedním pořadí přistupovali 
k předsednickému stolu, pronesli slovo 
„SLIBUJI“ a složení slibu následně stvrdili 
svým podpisem na připravených listinách 
s písemným textem slibu. Po přečtení textu 
slibu všichni členové zastupitelstva pronesli 
postupně v abecedním pořadí slovo „SLI-
BUJI“ a podepsali se na připravené listiny 
s písemným textem slibu. Jako poslední se 
podepsala paní Vlasta Závodská.
2) V souladu s programem dnešního usta-
vujícího zasedání nechal předsedající tento 
program členům zastupitelstva schválit. 
K navrženému programu nebyly připomín-
ky, dotazy ani dodatky a byl schválen všemi 
15 hlasy pro. 

Provedením zápisu ustavujícího zasedá-
ní obvodního zastupitelstva byla pověřena 
zaměstnankyně ÚMOb Martinov slečna 
Dagmar Lapešová, DiS.
3) Dalším bodem zasedání bylo určení 
ověřovatelů zápisu z tohoto zasedání, 
kterými byli navrženi pan Zdeněk Kudělka 
a Ing. Čestmír Křížek. Ověřovatelé byli 
schváleni všemi hlasy pro.
4) Předložený návrh Jednacího řádu ustavu-
jícího zasedání zastupitelstva byl schválen 
všemi 15 hlasy pro.

Obdobně i předložený návrh Volebního 
řádu ustavujícího zasedání zastupitelstva 
byl také bez připomínek a pozměňujících 

návrhů schválen všemi hlasy pro. V rámci 
tohoto Volebního řádu bylo rovněž schvále-
no, že pořadí navrhovaných kandidátů bude 
řazeno v abecedním pořadí a volba starosty, 
místostarosty a dalších 3 členů obvodní 
rady bude provedena veřejným hlasováním.
5) Poté bylo přistoupeno k volbě volební 
a návrhové komise. Do volební komise byli 
navrženi pan Ing. Jan Holuša jako předseda 
a paní Ing. Jana Míková, Ph.D., a pan Rosti-
slav Musálek jako členové. Volební komise 
byla schválena 15 hlasy pro.

Do návrhové komise byli navrženi pan 
MUDr. Petr Gallus jako předseda a pan 
Zdeněk Švrčula a paní Bc. Alena Michelová 
jako členové. Složení návrhové komise bylo 
taktéž schváleno 15 hlasy pro.
6) Dalším bodem zasedání bylo stanovení 
počtu členů Rady městského obvodu Marti-
nov a počtu místostarostů. Předsedající pan 
Karel Civín navrhl, aby počet členů rady 
byl 5 a počet místostarostů 1, tak jako tomu 
bylo v předcházejících volebních obdobích. 
Hlasováním bylo schváleno 5 členů ob-
vodní rady (15 hlasů pro) a 1 místostarosta 
(15 hlasů pro).
7) Sedmým bodem programu bylo určení 
funkcí, pro které budou členové Zastupitel-
stva městského obvodu Martinov dlouho-
době uvolněni ze současného zaměstnání. 
Předsedající pan Karel Civín navrhl, aby 
byl dlouhodobě uvolněn pro výkon své 
funkce v městském obvodu Martinov pouze 
starosta, jako tomu bylo doposud. Návrh byl 
schválen všemi 15 hlasy pro.

Poté předsedající přerušil na 10 minut 
jednání zastupitelstva a vyzval volební ko-
misi, aby připravila samotné volby starosty, 
místostarosty a dalších 3 členů obvodní 
rady.
8) Po přestávce se slova ujal předseda 
volební komise pan Ing. Jan Holuša, který 
požádal členy zastupitelstva o podání ná-
vrhů na funkci starosty městského obvodu 
Martinov. Za nezávislé kandidáty – Mar-
tinov – 2010 byl podán návrh, aby funkci 
starosty vykonával pan Karel Civín. Jiné 
návrhy podány nebyly. 

Předseda volební komise dal hlasovat 
o návrhu na pana Karla Civína. Pro tohoto 
kandidáta bylo vysloveno 15 hlasů pro. Pan 
Karel Civín byl zvolen starostou městského 
obvodu Martinov. 
9) Dále bylo přistoupeno k volbě místosta-
rosty. Za nezávislé kandidáty – Martinov – 
2010 byl podán návrh, aby funkci mís-
tostarosty vykonával MUDr. Petr Gallus. 
Jiné návrhy na výkon funkce místostarosty 
podány nebyly.

Předseda volební komise dal tedy 
hlasovat o návrhu na MUDr. Petra Galluse, 
který obdržel 15 hlasů pro. MUDr. Petr 
Gallus byl zvolen místostarostou městského 
obvodu Martinov.

Posléze předseda volební komise 
přistoupil k volbě dalších 3 členů obvodní 
rady. Za nezávislé kandidáty – Martinov – 
2010 byl podán návrh, aby byl za člena 
obvodní rady zvolen Ing. Zdeněk Kolář. Za 
KSČM byl podán návrh, aby byla za členku 
obvodní rady zvolena Ing. Jana Míková, 
Ph.D., a za Nové nezávislé kandidáty byl 
podán návrh, aby byl za člena obvodní rady 
zvolen Ing. Čestmír Křížek.

Po seřazení do abecedního pořadí dal 
předseda volební komise nejdříve hlasovat 
o návrhu na člena rady Ing. Zdeňka Koláře. 
Pro tohoto kandidáta se vyslovilo 15 hlasů 
pro. Pan Ing. Zdeněk Kolář byl zvolen čle-
nem Rady městského obvodu Martinov.

Dalším v abecedním pořadí navržených 
kandidátů byl pan Ing. Čestmír Křížek, 
o kterém dal předseda volební komise 
hlasovat. Pro tohoto kandidáta se vyslovilo 
15 hlasů pro. Pan Ing. Čestmír Křížek byl 
zvolen členem Rady městského obvodu 
Martinov.

Dalším v abecedním pořadí navržených 
kandidátů byla Ing. Jana Míková, Ph.D., 
o které dal předseda volební komise 
hlasovat. Pro tuto kandidátku se vyslovilo 
15 hlasů pro. Paní Ing. Jana Míková, Ph.D., 
byla zvolena členkou Rady městského obvo-
du Martinov.

Předseda volební komise poblahopřál 
starostovi, místostarostovi a členům rady 
k jejich zvolení do funkcí.
10) Slova se poté ujal nově zvolený starosta 
městského obvodu Martinov pan Karel 
Civín, poděkoval za zvolení a navrhl, aby se 
následující 2. zasedání zastupitelstva MOb 
Martinov konalo v pondělí 20. prosince 
2010 ve společenské místnosti radnice Mar-
tinov a dal o tomto návrhu hlasovat. Termín 
2. zasedání zastupitelstva byl všemi hlasy 
pro schválen. Nato vyzval členy zastupitel-
stva k diskusi. 
11) Posledním bodem zasedání byla zpráva 
návrhové komise. Zprávu (tj. souhrn 
všech přijatých usnesení z 1. ustavujícího 
zasedání Zastupitelstva městského obvo-
du Martinov) přečetl předseda návrhové 
komise pan MUDr. Petr Gallus. Po před-
nesení souhrnného návrhu na usnesení dal 
starosta hlasovat o jeho schválení. Usnesení 
z 1. ustavujícího zasedání Zastupitelstva 
městského obvodu Martinov bylo schváleno 
15 hlasy pro.

Po vyčerpání všech bodů programu 
starosta poděkoval všem přítomným členům 
zastupitelstva i občanům za účast na tomto 
1. ustavujícímu zasedání Zastupitelstva 
městského obvodu Martinov a zasedání 
ukončil.

Zdroj: Zápis z 1. ustavujícího zasedání 
Zastupitelstva městského obvodu Martinov, 

konaného dne 8. listopadu 2010

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov mimo jiné projednalo...

Místní skupina Českého čer-
veného kříže v Martinově přeje 
všem svým členům a občanům 
Martinova příjemné prožití vá-
nočních svátků a v novém roce 
2011 především pevné zdraví, 
pohodu a osobní spokojenost.

Vlasta Plačková 
předsedkyně 

místní skupiny 
ČČK
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Zimní údržba

Tradiční setkání

Komunální volby 2010 
v Martinově

V měsíci listopadu začalo zimní období 
a již koncem měsíce jsme zažili sněhovou 
kalamitu. Městský obvod je připraven na 
zimní údržbu, jejímž cílem je zmírňovat 
závady vznikající povětrnostními vlivy a pod-
mínkami ve sjízdnosti místních komunikací 
a schůdnosti chodníků. Městský obvod neudr-
žuje místní komunikace, které jsou z údržby 
vyjmuty a jejich seznam je uveden v nařízení 
města č. 7/2009. Jde o úseky místních komu-
nikací, na kterých se pro jejich malý dopravní 
význam nezajišťuje sjízdnost a vedou do míst, 
kde nikdo nemá trvalé bydliště. Lhůta pro 
odstranění závad na místních komunikacích 
III. třídy je stanovena na 48 hodin. U chod-
níků je to nejpozději do 24 hodin po spadu 
sněhu. MOb apeluje na řidiče, aby parkovali 
svá vozidla v souladu s předpisy a umožnili 
průjezd mechanizmům zimní údržby, jinak 
komunikace a chodníky nemohou být ošet-
řeny. Problém je hlavně na ulici Na Svobodě, 
kde občané hrnou sníh ze svých pozemků 
na chodník a místní komunikaci a rovněž na 
chodník ukládají sníh z místní komunikace, 
aby vytvořili záliv pro stání svého vozidla. 
Tím znemožňují úklid chodníku od sněhu. 
Jiní řidiči zase odstavují svá vozidla vedle na-
hrnutého sněhu a tím jejich vozidlo stojí skoro 
uprostřed místní komunikace, čímž znemož-
ňují průjezd mechanizmům zimní údržby, ná-
kladním vozidlům (OZO) a možnost vozidel 
vzájemně se míjet. Tady bych chtěl poděkovat 
panu Liboru Teličkovi, který aniž by byl o to 
městským obvodem požádán a bez nároku na 
finanční odměnu, začal odklízet sníh z místní 
komunikace, aby rozšířil její průjezdnost. 
Pro informaci uvádím, že ulice Na Svobodě 

je označena dopravní značkou obytná zóna, 
kde jsou vodorovnými dopravními značkami 
vymezená stání. Je-li viditelnost dopravní 
značky menší než 70 %, je dopravní značka 
neplatná. Tzn. že když jsou vodorovné značky 
zasněženy, nejsou viditelné, neplatí a tím je 
vlastně zákaz stání v obytné zóně. Bude-li 
neukázněnost majitelů silničních vozidel dále 
pokračovat, požádám zastupitelstvo městské-
ho obvodu o pověření, abych jednal s policií 
ČR o možnosti označení ulice Na Svobodě 
dopravní značkou zákaz stání od 1. listopadu 
2011 do 31. března 2012. Také chci reagovat 
na argumenty některých majitelů silničních 
vozidel, že městský obvod je povinen zajistit 
stání pro jejich vozidlo. Není to pravda, 
městský obvod tuto povinnost nemá. Každý 
majitel auta si musí zajistit i jeho parkování.

Dále chci požádat občany, aby ve vegetač-
ním období provedli odstranění keřů, které 
prorůstají přes plot a zasahují do schůdného 
průřezu chodníků a rovněž provedli ořez 
větví, které přesahují z jejich pozemků na 
chodník o ohrožují chodce.

Karel Civín
 starosta

I letos pořádala komise pro občanské zá-
ležitosti setkání VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ na naší 
radnici a setkání seniorů – jubilantů.

Vítání občánků jsme poprvé zkusili v roce 
2002, a jelikož to tehdy dopadlo na výbornou, 
tak pokračujeme dodnes. Letos bylo pozváno 
12 malých občánků, ale zúčastnilo se jich 11. 
Byli obdarováni hezkými dárky a maminky 
kytičkami. Pan starosta popřál rodičům hodně 
zdraví, samou radost a pevné nervy při výcho-
vě svých nejmenších.

Druhý den patřil seniorům – jubilantům. 
I tato setkání pořádáme pravidelně každý rok, 
a to od roku 1995, takže letos to bylo setkání 
jubilejní. Po vystoupení dětí z mateřské škol-
ky a poutavém povídání pana Mgr. Kubicy 
popřál opět pan starosta všech jubilantům 
hlavně zdraví a pohodu do dalších let. Mys-
lím, že i toto odpoledne se vydařilo a všem 
zúčastněným se líbilo.

Chtěla bych poděkovat všem, kteří se na 
obou setkáních podíleli – pracovnicím úřadu 

městského obvodu , dětem z mateřské školky 
s paní učitelkou, paní Wasilce Pistovčak za 
krásné dárky pro děti a všem členkám komise.

Jelikož se opět blíží konec roku, tak bych 
všem občanům, nejen jubilantům, chtěla za 
sebe i za komisi popřát hodně zdraví , štěstí 
a pohody do nového roku.

Vlasta Závodská – komise pro občanské 
záležitosti městského obvodu Martinov

V komunálních volbách do Zastupitelstva 
městského obvodu Martinov kandidovalo 
5 subjektů (Noví nezávislí kandidáti, Za větší 
bezpečnost občanů MARTINOVA, Občanská 
demokratická strana, Nezávislí kandidáti – 
Martinov – 2010, Komunistická strana Čech 
a Moravy). Ze 75 kandidátů bylo 28 žen. 
Komunálních voleb v Ostravě-Martinově se 
zúčastnilo 457 z 938 registrovaných voličů 
což je 48,72 %. 

Výsledky voleb do Zastupitelstva 
městského obvodu Martinov:
1) Nezávislí kandidáti – Martinov – 2010, 
44,96 % • 2 757 hlasů • 7 mandátů (Karel 
Civín, MUDr. Petr Gallus, Ing. Zdeněk Kolář, 
Rostislav Musálek, Jolana Kavalková, Petr 
Krčmář, Zdeněk Švrčula) 
2) Za větší bezpečnost občanů MARTINOVA,
21,67 % • 1 329 hlasů • 3 mandáty (Vlasta 
Plačková, Ing. Jan Holuša, Vlasta Závodská)
3) Komunistická strana Čech a Moravy,
14,25 % • 874 hlasů • 2 mandáty (Zdeněk 
Kudělka, Ing. Jana Míková, Ph.D.)
4) Noví nezávislí kandidáti,
11,61 % • 712 hlasů • 2 mandáty (Ing. Čestmír 
Křížek, Ing. Lenka Křížková)
5) Občanská demokratická strana,
7,48 % • 459 hlasů • 1 mandát  
(Bc. Alena Michelová)

První ustavující zasedání Zastupitelstva 
městského obvodu Martinov, na němž pro-
běhla volba starosty, místostarosty a členů 
obvodní rady, se uskutečnilo 8. listopadu 
2010 v 18.00 hodin ve společenské míst-
nosti ÚMOb Martinov, zaplněné občany 
Martinova.

Starostou městského obvodu Martinov 
byl zvolen pan Karel Civín, místostarostou 
pan MUDr. Petr Gallus. Do obvodní rady 
byli zvoleni Ing. Zdeněk Kolář, Ing. Čest-
mír Křížek a Ing. Jana Míková.

Přehledný jmenný seznam s fotografiemi 
všech zastupitelů naleznete na webových 
stránkách městského obvodu Martinov. 
www.ostrava-martinov.cz

 
Ing. Čestmír Křížek 

člen obvodní rady

Okénko radních
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Historie komunálních voleb v Martinově
Martinov v datech a obrazech

Vážení spoluobčané,
od prvních komunálních voleb, které 

byly první polistopadové, uběhlo již dvacet 
let. Rád bych se u tohoto jubilea malinko 
zastavil a připomenul historii komunálních 
voleb v Martinově.

Dne 14. září 1990 NVMO rozhodl, 
že Ostrava bude dělena na 22 městských 
obvodů, a to s účinností od 24. listopadu 
1990. Ke stejnému dni byla ukončena čin-
nost NVMO. Místo něj vznikl Úřad města 
Ostravy, který převzal prakticky celou 
jeho agendu. Po zrušení Severomoravského 
krajského národního výboru byl vytvořen 
Okresní úřad Ostrava-město, který převzal 
i malou část agendy bývalého NVMO. 
Úřad města Ostravy i Okresní úřad Ostra-
va-město byly sloučeny k 30. červnu 1992 
v Magistrát města Ostravy (MMO).

Od 24. listopadu podle zákona ČNR 
č. 367/1990 Sb. o obcích, se Martinov stal 
samostatným městským obvodem města 
Ostravy a tohoto dne se také konaly v bu-
dově bývalé obecní školy první komunální 
volby v Martinově. V těchto volbách kan-
didovaly tři subjekty (Nezávislí kandidáti, 
Komunistická strana Československa  

a Občanské fórum). Nezávislí kandidáti 
získali 1 mandát (MUDr. Petr Gallus), 
KSČ získala 3 mandáty (Květoslava Gal-
lusová, Ing. Jan Holuša, Ing. Josef Dunaj) 

a OF získalo 11 mandátů (Josef Plaček, 
Kamil Šeděnka, Karel Civín, Ing. Sylva 
Drábková, Čestmír Křížek, Mgr. Bohumil 
Kot, Sylva Kusová, Jiří Kolář, Naděžda 
Zajacová, Václav Besta, Šárka Lyčko-
vá/Rudolf Berger). Voleb se zúčastnilo 
778 voličů (71 %). 

Na prvním ustavujícím plenárním 
zasedání zastupitelstva městského obvodu 
Martinov byl starostou zvolen pan Josef 
Plaček, místostarostou pan Karel Civín 
a členy obvodní rady MUDr. Petr Gallus, 
Ing. Jan Holuša a Ing. Sylva Drábková.

Od té doby se komunální volby v Mar-
tinově konaly ještě pětkrát, pravidelně 
co čtyři roky, naposledy v říjnu letošního 
roku. 

Za těchto dvacet let se v komunální 
politice v Martinově vystřídalo 45 zastupi-
telů, 13 členů obvodní rady, 3 místostaros-
tové a 2 starostové. 

Podrobnější informace nejen o historii 
voleb v Martinově naleznete na webových 
stránkách městského obvodu Martinov 
www.ostrava-martinov.cz.

Ing. Čestmír Křížek

(pokračování z minulého čísla)

- 1. dubna 2000 byla započata rekonstrukce uli-
ce Na Svobodě firmou „Ing. Václav Michalík, 
Stará Bělá“.

- 28. května 2000 byla zrušena tramvajová lin-
ka č. 6 Martinov – Ostrava Výstaviště, jezdící 
přes Vítkovice a linka č. 18 z Martinova na 
Dubinu.

- 12. listopadu 2000 se poprvé volilo do kraj-
ského zastupitelstva. V Martinově se voleb 
zúčastnilo 36,17 % zapsaných voličů.

- V listopadu 2000 byl podán návrh na konkurz 
Masokombinátu Martinov. 11. prosince 2000 
byl krajským soudem v Ostravě vyhlášen.

- 9. února 2001 byl překonán dvacetiletý teplot-
ní rekord pro tento den s teplotou 14,7 °C.

- 28. února 2001 podle provedeného sčítání 
lidu, bytů a domů žilo v Martinově 1 099 
obyvatel, z toho 578 žen (do 14 let – 178, nad 
60 let – 161). V obci bylo 206 domů a 446 
bytů.

- V září 2001 byl v Martinově zřízen sběrný 
dvůr pro odpad všeho druhu, mimo stavební 
sutě. 

- 5. ledna 2002 proběhla v Martinově poprvé 
Tříkrálová sbírka, ve které se od občanů 
vybralo 4 698 Kč.

-  25. května 2002 se poprvé v areálu firmy 
Hruška s.r.o. uskutečnily hasičské závody 
veteránů.

- V červenci 2002 začala rekonstrukce centra 
Martinova, kterou provedla firma ,,Ing. Vác-
lav Michalík, Stará Bělá“. Byla ukončena 
v září 2002.

- 30. září 2002 byla uzavřena velkoprodej-
na potravin Big Billa v Martinovské ulici 
v Martinově pro neuspokojivé hospodářské 
výsledky.

- 9. října 2002 se v Martinově uskutečnilo prv-
ní ,,Vítání občánků Martinova“ ve společen-
ské místnosti martinovské radnice.

- 13. a 14. června 2003 na první referendum 
v historii (o vstupu ČR do EU) přišlo hlasovat 
53,52 % martinovských občanů.

- Během roku 2003 byla splašková kanalizace 
v Martinově předána do majetku města Ostra-
vy.

- 8. října 2004 se uskutečnila v restauraci 
U Besucha první členská schůze obnovené TJ 
Sokol Martinov.

- 15. června 2005 byla zahájena v ulici Přední Pa-
dělky stavba tří viladomů slavnostním výkopem.

- 25. února 2006 netradičním monterkovým 
plesem byla zahájena činnost Music clubu 
Garage (dříve sál Masokombinátu Martinov).

- 1. listopadu 2006 byl obvodním zastupitel-
stvem zvolen starostou Martinova pan Karel 
Civín.

- 14. dubna 2007 vypukl požár v přírodní re-
zervaci Štěpán. Hořela suchá tráva a rákosiny 
na ploše kolem tří hektarů. Požár lokalizovalo 
6 hasičských družstev.

- 1. června 2007 došlo k ukončení výroby 
v Masokombinátu Martinov.

- V říjnu 2007 proběhla mezi občany v Marti-
nově sbírka na nový zvon pro obecní zvonici-
kapli. Celkem bylo vybráno 115 750 Kč.

- 23. prosince 2007 byl při nedělní bohoslužbě 
v plesenském kostele posvěcen nový zvon.

- Počátkem roku 2008 byla otevřena v areálu 
firmy Hruška s.r.o. nově vybudovaná plně 
automatizovaná pekárna.

- V červnu 2009 byla zahájena rekonstrukce 
martinovské radnice.

- 2. července 2009 byla otevřena naučná stezka 
Turkovem se čtyřmi zastaveními a s 30 nauč-
nými panely.

- 14. listopadu 2009 byla otevřena naučná 
stezka v přírodní rezervaci Štěpán s deseti 
informačními cedulemi.

- 16. června 2010 bylo otevřeno víceúčelové 
hřiště, které vybudovala firma Funny sport Zlín.

Mgr. Jan Kubica 

20 let městského obvodu Martinov
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V životě společnosti je 20 let krátká 
doba, ale může se toho hodně změnit k dob-
rému i k horšímu. U seniorů je to zvlášť 
citlivé období. Šedesátiletý občan, který 
zpravidla tuto dobu přicházel do důcho-
du, má dnes již 80 let. Seniorský věk činí 
zhruba třetinu našeho života, je to i začátek 
zbytku našeho života. Starší člověk přecho-
dem do důchodového věku ztrácí pravidel-
ný kontakt se společenským prostředím 
souvisejícím s aktivní, pracovní činností. 
Přibývá mu více volného času. Snižují se 
mu finanční příjmy, postupně nabývá pocitu 
osamění, cítí se být ohrožen stářím, nemo-
cemi ve stáří. Vznikají obavy z budouc-
nosti. Jak tuto situaci řešit si položila řada 
občanů důchodového věku zvláště po roce 
1989, kdy docházelo k rozpadu organizací 
v Národní frontě. Vznikaly nové politické 
strany. Vznikla i první politická strana ,,Dů-
chodci za životní jistoty“. Vznikala i různá 
společenská sdružení a hnutí.

Několik odvážných a obětavých důchod-
ců, kterým osud důchodců nebyl lhostejný, 
se rozhodlo ustavit i občanské sdružení 
důchodců, které by prosazovalo, obhajovalo 
oprávněné zájmy a potřeby občanů důcho-
dového věku.

Již počátkem ledna 1990 se tito lidé 
sešli a rozhodli se ustavit přípravný výbor 
k založení svazu důchodců. Zpracova-
li stanovy, které již 31. ledna 1990 byly 
ministerstvem vnitra schváleny. Bylo 
vypracováno i programové prohlášení, ve 
kterém se svaz důchodců prezentoval jako 
nepolitické, nestranické občanské sdružení 
soustřeďující se na ochranu optimálních ži-
votních podmínek důchodců k podpoře akcí 
a zákonů, které budou přispívat ke zlepšení 
zdravotních, fyzických i psychických pod-
mínek důchodců, že bude prosazovat jejich 
oprávněné potřeby, zájmy a požadavky.

Svaz vyzval důchodce v celé České 
republice, aby zakládal své organizace 
a hlásili se od jednotného svazu důchodců. 
Tak vznikl Svaz důchodců ČR a na základě 
schválených stanov také městská organizace 

Ostrava, kterým je v tomto roce 20 let, a do 
tohoto svazu se zapojila také naše organiza-
ce Svazu důchodců z Martinova.

Proto také naše aktivity a projekty 
směřujeme na cílovou většinovou, sociální 
skupinu seniorů, kteří svůj seniorský věk 
prožívají především v domácím přirozeném 
prostředí, ale aby v něm nezůstávali sami 
s pocitem osamění. Pocit osamění a rezig-
nace pro staršího člověka bývá mnohdy 
složitější než samotný věk nebo zdravotní 
stav. Aktivní senior zdravěji a spokojeněji 
stárne. V tomto úsilí stále pokračujeme i při 
řešení generačních problémů, ke kterým 
v důsledku přibývajícího věku i nepředvída-
ného vážného onemocnění dochází.

Každá změna přináší i něco pozitivního 
a nijak neovlivnila naše zaměření na podpo-
ru volnočasových aktivit, protože jsme měli 
na co navázat. Naše aktivity, ve kterých 
pokračujeme, organizujeme a zajišťujme 
ve spolupráci s městskou organizací svazu 
důchodců ČR a také v naší organizaci.

Každoročně organizujeme zájezdy, 
které jsou oblíbeny. Dále jsou organizovány 
přednášky, besedy z oblasti zdravotnictví, 

s policií, se starostou obce, besedy o his-
torii, promítání diapozitivů, oslavy MDŽ, 
mikulášská nadílka, vycházky do okolí 
a různé sportovní akce. Dále je to výpomoc 
při pořádání akcí SDH Martinov, ať jsou 
to společenské plesy, dětské plesy, stavění 
máje, dětský den spolu se soutěží veteránů, 
poháru starosty i nočních soutěží v požár-
ním sportu a mnoho jiných aktivit.

Zároveň se zúčastňujeme akcí, které 
pořádá městská organizace svazu důchodců 
ČR v Ostravě, ať to jsou oblíbené Hašlerovy 
písničky, zábavní odpolední ,,Nejen senioři 
baví seniory“ vědomostní soutěž ,,Co víš, co 
znáš“, společné zájezdy na Slovensko, ať to 
byla krajská soutěž Žilinského kraje ve zpě-
vu seniorů, setkání na trojmezí v Čierné pri 
Čadci, setkání porubských seniorů, společný 
zájezd s dětmi mateřské školy do Beskyd.

Za bohatou činnost, která je městskou 
organizací velmi dobře hodnocena bylo 
16 členů naší organizace u příležitosti 20 let 
trvání založení Svazu důchodců ČR, odmě-
něno pamětním listem. 

Zdeněk Kudělka

Kominík
Na základě dotazů občanů o sdělení 

kontaktu na kominíka pana Jaroslava Chle-
bovského, který již několik let provádí čištění 
komínů v našem městském obvodu uvádíme 
jeho telefonní číslo – 604 759 639, e-mail – 
jardachlebovsky@seznam.cz, adresu – Jaro-
slav Chlebovský, Bohuslava Martinů 812/11, 
708 00 Ostrava-Poruba.

Veřejné osvětlení
Poruchy veřejného osvětlení mohou 

občané městského obvodu Martinov na-
hlásit na telefonním čísle 595 621 255. Při 
ohlášení poruchy je ovšem nutno uvést 
název ulice, číslo sloupu a číslo nejbližší-
ho rodinného domu. 

Cyklozájezd
Náš městský obvod byl osloven, zda by 

občané neměli zájem se zúčastnit cyklo-
zájezdu v termínu kolem 20. května 2011. 
Jednalo by se o cyklistickou trasu podél 
Labe. Začátek cyklotrasy by byl v Němec-

ku, ukončení v ČR – Hřensku. Kvalita cyk-
listické stezky i náročnost by byla obdobná 
jako při loňské Dunajské cyklostezce. 
Ubytování s polopenzí, 3 noci. Z Martinova 
by se vyjíždělo tak, aby příjezd do Německa 
(na místo) byl dopoledne a hned po příjezdu 
se vyjelo na kolech po cyklostezce. Cena 
se bude odvíjet od počtu zájemců. Pokud 
máte zájem, přihlaste se do 15. ledna 2011 
na tel.č. 599 423 106 p. Karel Civín, nebo 
e-mail: kcivin@martinov.ostrava.cz

20 let trvání založení svazu důchodců České republiky

Společenská rubrika
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Vážení občané,
v rozmezí jednoho měsíce se na území 

městského obvodu Martinov odehrály dvě 
železniční nehody, a to střetnutí vlaků s ci-
vilními osobami.

První nehoda se odehrála 20. září 2010 
ve 23.12 hod. v blízkosti přejezdu, který leží 
mezi ulicemi Na Hrázi a U Opavice (za are-
álem firmy Hruška spol. s r.o.). Strojvedoucí 
osobního vlaku zastavil před ležící osobou 
v kolejišti, která neprojevovala známky života 
a přivolaná zdravotní služba konstatovala 
smrt této osoby. Podrobné vyšetřování proká-
zalo, že osoba byla sražena drážním vozidlem, 
ale nebylo doposud zjištěno kterým. 

Druhá nehoda se odehrála 19. října 2010 
v 00.28 hod. na železničním přejezdu v ulici 

Na Pastvisko. Řidič osobního automobilu 
Fiat Punto zastavil na kolejích železničního 
přejezdu, se zhasnutými světly a vypnutým 
motorem auta, čekal na přijíždějící vlak. 
Jelikož byla mlha a tma, strojvedoucí vlaku, 
který jel ze směru Ostrava – Svinov, osobní 

automobil viděl až na poslední chvíli a ne-
stačil střetnutí zabránit. Auto bylo vlakem 
sunuto ještě několik stovek metrů směrem 
na rybník Štěpán. Tělo usmrceného řidiče 
z auta museli vyprostit přivolaní drážní 
hasiči.

Ani v jednom případě se nejednalo o ob-
čany z Martinova a obě nehody vykazovaly 
známky sebevraždy.

V návaznosti nejen na tyto nehody, Vás 
spoluobčany, vyzývám k opatrnosti nejen 
na železničních přejezdech, ale i podél 
železniční trati, protože střetnutí s vlakem 
ve většině případů mívá ty nejtragičtější 
následky.

Ing. Čestmír Křížek

Dne 4. prosince 2010 SDH v Martinově 
zhodnotil, práci za celý rok na Valné hroma-
dě. Byla přednesena zpráva o práci sboru za 
celý rok 2010. Výbor se pravidelně scházel 
každý měsíc, a když bylo zapotřebí, tak i ví-
cekrát. Velká pozornost byla věnována úseku 
výchovné práce. Byla pravidelně sledována 
účast jednotlivých členů sboru na poradách 
a školeních, které organizuje nadřízený orgán. 
U školení je to zejména úsek prevence, strojní-
ci, řidiči, členové jednotky JSDH, která má 
patnáct členů. Školení a přezkušování probíhá 
u profesionálních hasičů v Porubě. K propaga-
ci sboru a pozvání na akce je využíván obecní 
rozhlas, nástěnka na hasičské zbrojnici, Ob-
časník městského obvodu Martinov, plakáty 
i osobní styk s občany. Pravidelně je prováděn 
sběr železného šrotu. Krom finančního efektu 
tyto sběry pomáhají udržovat čistotu život-
ního prostředí v katastru městského obvodu 
a zamezují černým skládkám. 

Na úseku kulturně společenské práce, kte-
rý se řídí plánem práce, se pravidelně konají 
společenské plesy, dětské maškarní plesy, 
Dětský den, stavění a kácení máje, soutěž 
veteránů v požárním sportu, soutěž O pohár 
starosty Martinova, noční soutěž můžu a žen, 
účast na pietním aktu k osvobození Martino-
va, účast na valných hromadách v okolních 
městských obvodech, kulatých výročích 
sboru, účasti na posledním rozloučení apod. 

Dále se uskutečnil 16. ročník Babetoraidu, 
kdy naši členové sboru s příznivci vyrážejí na 
motocyklech zn. Babeta za krásami naší vlas-
ti. Letos to byla oblast Kralického Sněžníku. 
Dále to byla účast sedmi členů na týdenním 
pobytu v Jánských Koupelích. Pravidelně jsou 
navštěvováni naši jubilanti a jsou odměňováni 
malými dárky. 

Na úseku represe je ustavena jednotka 
JSDH, která má patnáct členů. Pravidelně se 
zúčastňují praktických cvičení, školení  

a přeškolování. V tomto roce zasahovali 21×, 
a to jeden požár, 2× čerpání vody ve sklepě, 
7×  technická pomoc a 11× zásahu spadlých 
nebo jinak ohrožujících stromů. Dále se čle-
nové podíleli na odstraňování povodňových 
škod v měsících květnu a červnu. S narůsta-
jícím počtem technických zásahů bylo nutno 
dovybavit jednotku některými prostředky, 
ať to byla výstroj nebo technické prostředky. 
V tomto nám vyšel vstříc ÚMOB Martinov, 
který nám poskytl dotaci na zakoupení řetězo-
vé pily s kompletním příslušenstvím.

Pravidelně je prováděna údržba techniky 
i vybavení. Výcvik soutěžních družstev mužů 
probíhá průběžně po celý rok. Náš sbor re-
prezentují dvě soutěžní družstva mužů, která 
se zúčastnila dvanácti soutěží a dvě družstva 
veteránů, která se zúčastnila pěti soutěží. 
Soutěžní družstva měly výsledky průměrně, 
jelikož procházejí generační obměnou. Druž-
stva veteránů měla výsledky podprůměrné. 

Na úseku mládeže činnost začíná již tra-
diční Tříkrálovou sbírkou na počátku ledna. 
Zúčastnili se maškarních plesů, kde vypo-
máhali s tombolou. Své umění předvedli i na 

Dětském dnu. Mají pravidelné tréninky a zú-
častňují se pravidelně soutěží. Po prázdninách 
je čekalo několik soutěží v požárním sportu 
a štafetách. Umisťovali se dobře. Zúčastnili 
se exkurze v hasičské zbrojnici v Porubě. 
V současné době navštěvuje skupinu mladých 
hasičů osm dětí. Činnost našich žen se zamě-
řila na výpomoc při kulturně společenských 
akcích v jejich organizaci. 

Poděkování patří zejména všem členů 
SDH, kteří se jakýmkoliv způsobem zapojili 
do práce sboru, Úřadu městského obvodu 
Martinov, Českému červenému kříži, Svazu 
důchodců, členům TJ Sokol Martinov, všem 
sponzorům a všem, kteří se jakýmkoliv 
způsobem zapojili do úspěšného konání všech 
akcí. 

V posledním čtvrtletí se konaly ještě tyto 
akce. A to tzv. závěr sezóny veteránů, kde 
byla velmi kriticky projednávána účast na 
soutěžích a laxní přístup členů k soutěžím. 
Byla navržena opatření pro příští soutěžní 
sezónu v roce 2011. Toto setkání se konalo 
9. října 2010. 16. října 2010 se zástupci našeho 
sboru zúčastnili slavnostní schůze k 115. vý-
ročí založení SDH v Třebovicích. 16. října 
2010 se konal tzv. závěr sezóny mužů, kteří 
hodnotili průměrnou sezónu a přijali opatře-
ní ke zlepšení výkonu a organizace soutěží 
v roce 2011. 

Dne 4. prosince se konala Valná hromada 
SDH Martinov, které se zúčastnili zástupci 
Plesné a Pustkovce. 

Příprava 115. výročí SDH v Martinově 
v roce 2011. 

SDH Martinov přeje všem členům a příz-
nivcům mnoho zdraví, osobní pohody, rodin-
ného klidu a velkou chuť do další spolupráce 
v roce 2011.

za výbor SDH Martinov
Zdeněk Kudělka

Železniční neštěstí v Martinově

Valná hromada SDH Martinov
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Vážení spoluobčané,
přiblížily se nejkrásnější 
dny v roce – svátky 
vánoční. My Vám touto 
cestou přinášíme tip na 
předvánoční výlet.

V prosinci začne 
velkolepá výstava o době 
Jana Lucemburského. 
Výstava je oficiální 
součástí oslav 700. 

výročí od nástupu lucemburské dynastie na 
český trůn.

V Ostravském muzeu bude 15. prosince 
2010 slavnostně zahájena zajímavá výstava 
„Král, který létal. Moravsko-slezské pomezí 
v kontextu středoevropského prostoru doby 
Jana Lucemburského“, která vzniká pod 
záštitou Jeho Excelence Mons. Jana Graubne-
ra, arcibiskupa olomouckého, pana Ing. Petra 
Kajnara, primátora statutárního města Ostravy, 
Jeho Excelence Františka Václava Lobkowicze, 
biskupa ostravsko-opavského a Jeho Excelen-
ce Jeana Faltze, velvyslance Lucemburského 
velkovévodství v ČR. 

Hlavní kurátor výstavy a zároveň autor 
koncepce David Majer připravil s týmem 
odborníků velkolepý projekt, který by měl být 
realizován ve čtyřech segmentech. Úvodní seg-
ment nazvaný „První rytíř Evropy“ představí 
dobu Jana Lucemburského v souladu s jeho 
pověstí statečného rytíře a častého účastníka 
turnajů, který neustále cestoval po Evropě. 
Unikátní expozice bude proto tvořena zbraně-
mi a zbrojí první poloviny 14. století.

Druhá, historicko-archeologická část 
výstavy – „Ostrava středověká“ bude věnována 
speciálně oblasti moravsko-slezského pomezí 
a středověkým dějinám obou Ostrav. To vše 
bude zařazeno do kontextu dějin Moravy 
a Slezska v daném období. 

Třetí část nazvaná „Král cizinec“ bude 
zpracována jako syntéza moravského a slez-
ského umění 1. poloviny 14. století s výjimeč-
nými časovými a teritoriálními přesahy. Velice 
zajímavý by měl být pokus o rekonstrukci 
uměleckého prostředí na dvoře královny – vdo-
vy Elišky Rejčky v Brně. Prezentovány budou 
předměty, které spolu úzce souvisí.

Poslední segment „Král diplomat“ před-
staví velice atraktivní díla zlatnictví a umě-
leckého řemesla. Provenience vystavených 
předmětů bude velmi pestrá s poukazem na 
královy diplomatické schopnosti, pro něž byl 
ve své době velice ceněn. Poprvé bude v uce-
lené kolekci představena moravská a slezská 
sepulkrální skulptura.

Výstava bude k vidění do 31. března 2011.
Otevírací doba:
pondělí–pátek : 9.00–17.00
sobota: 9.00–13.00
neděle: 13.00–17.00
Vstupné:
60 Kč dospělí
50 Kč studenti, důchodci
40 Kč děti

Zdroj: http://www.ostrmuz.cz/ 
Ing. Jana Míková, Ph.D.

TIP na výletZasloužilí hasiči a členové SDH Moravskoslezského 
kraje ve dnech 6.–10. září 2010

Tradice

Jako každoročně jsme se v pondělí dopo-
ledne sjeli ze všech okresů na týdenní pobyt do 
ÚHŠ v Jánských Koupelích, z SDH Martinov se 
zúčastnilo 7 členů.

Během pobytu se uskutečnila vzájemná 
setkání, došlo k výměně vzájemných zkušeností 
a poznatků z činnosti v jednotlivých okresech. 
I naši hosté z Polska se těchto setkání zúčastnili 
a přispěli k vzájemnému poznání a dobré náladě. 

Ve středu se uskutečnil zájezd do Polska, 
vojvodství Katovického, kde jsme navštívili 
přečerpávající elektrárnu v Porembce-Žaru. Zu-
bačkou jsme vyjeli i k její horní nádrži na hoře 
Žar, odkud se nám rovněž podařilo přehlédnout 
krásné panoráma blízkého i vzdálenějšího okolí. 
Sbory dobrovolných hasičů v Mezibrodí Žy-
věckém a Mezibrodí Bialském se o nás pečlivě 
staraly. Velice mile nás přijal starosta gminy 
p. Adam Kos a starostové obou jmenovaných 

sborů a seznámili jsme se s vybavením a tech-
nikou jejich výjezdových jednotek. Celou akci 
pomáhal organizovat a řídil p. Marián Indeka, 
direktor biura zarzendu oddialu vojvodskiego 
Slezska. Za celou zdařilou akci mu všichni 
srdečně děkujeme. Spokojeni a plni zážitků jsme 
se večer vrátili.  
Zpestřením večera bylo představení a předání 
kytiček přítomným zasloužilým hasičům – jubi-
lantům i jubilantům z řad přítomných rodinných 
příslušníků. 

Ve čtvrtek se uskutečnila beseda s předsta-
viteli SHČMS a dalších hostů. Přišel mezi nás 
rovněž ředitel HZS MSK p. plk. Ing. Zdeněk 
Nytra, zástupci KSH Olomouckého kraje 
a náměstek starosty Katovického kraje p. Jerzy 
Szkatula s manželkou. Byli jsme seznámeni 
s děním v SHČMS, zástupce HZS nás uvedl do 
aktuální situace u profesionálních hasičů. Vše 
jsme se zájmem sledovali.

Závěrem děkujeme všem, kteří se na organi-
zaci našeho pobytu podíleli, a těšíme se na pobyt 
v příštím roce.

Zdeněk Kudělka

Přiblížil se čas vánoční, začala pro nás 
nákupní horečka, pečící a uklízecí hysterie, 
pojďme se zastavit a přečíst si něco o Silvestru 
a jeho tradicích.

Silvestr – něco málo z historie
Poslední prosincový den je zasvěcen památce 

papeže Silvestra I. (východní církev slaví svátek 
sv. Silvestra až 2. ledna). Dnes tolik oslavova-
ný svátek se původně nespojoval se žádnými 
zvyky a obyčeji. Datum 1. ledna sice jako první 
novoroční den přijali křesťané spolu s julián-
ským kalendářem, ale konec kalendářního roku 
připadal během staletí v jednotlivých zemích na 
různá data, např. 1. březen, 25. březen, 25. pro-
sinec. Silvestrovská noc získala na významu, až 
když se v průběhu 16. století ve většině západo-
křesťanských zemí ustálil kalendář gregoriánský 
a nový rok na 1. leden. Oslavy posledního dne 
neměly pro svůj pohanský původ moc velkou 
oblibu (ve starém Římě loučení se starým rokem 
provázelo nevázané veselí). Až teprve hospodář-
ský rozvoj v 19. století proměnil silvestrovskou 
noc v jednu z nejbujnějších oslav roku.

PF – novoroční přání
K hezkému zvyku patří posílání tzv. PF, což 

znamená Pour féliciter (Pro štěstí). Jde o starší 
sestřenice vánočních blahopřání, liší se v námě-
tech i obsahu. 

Romantičnost zasněžených Vánoc je nahra-
zena zátiším s hodinami odměřujícími poslední 
minuty starého roku nebo bujaré hýření veselých 
pijáků. Vynálezcem novoročenek byl český 
šlechtic. Hrabě Karel Chotek, nejvyšší purkrabí 

v Čechách, vyklouzl v roce 1827 z nepříjemné 
situace s elegancí sobě vlastní tak, že místo 
aby přijímal zdvořilostní návštěvy od rána do 
večera, začal rozesílat blahopřejné lístky. Říkalo 
se jim omluvenky a zdobil je hezký obrázek.

V naší republice roznesou pošťáci každý rok 
na 30 milionů vánočních a novoročních přání. 
I přes rostoucí vliv počítačů a mobilních telefonů 
tištěná PF neztrácejí na kráse.

Ohňostroje
Odpalování ohňostrojů je novodobý zvyk, 

plný hezkých efektů, ale bohužel i nehezkých 
úrazů při odpalování různých raket, rachejtlí, 
gejzírů, petard a dalších pyrotechnických po-
můcek. Po pádu železné opony se silvestrovská 
pyrotechnika dostala i na naše pulty.

Silvestrovské a novoroční zvyky
Kdo by neznal pranostiku: „Jak na Nový rok, 

tak po celý rok? Co to ale pro nás znamená?
Určitě bychom měli vynést všechny odpad-

kové koše, převléct dočista všechno povlečení 
v postelích, vyprat a vyžehlit prádlo, aby nikde 
nezůstal nějaký „rest“. Co je ale nejdůležitější – 
buďme na sebe milí a hodní!!! Pokud se budete 
cítit šťastni tento den, pak by se Vám štěstí 
nemělo vyhýbat ani v novém roce.

Rady na závěr:
• Neservírujte na Nový rok drůbež, ať Vám 

neuletí štěstí! 
•  Na svátečním novoročním stole by naopak nemě-

la chybět čočka, aby se rozmnožovaly peníze. 
Ing. Jana Míková, Ph.D.
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Úřední hodiny ÚMOb Martinov

Pondělí  8.00–12.00 a 13.00–17.00
Středa  8.00–12.00 a 13.00–17.00
Telefonní čísla
starosta 599 423 106
tajemnice 599 423 105
stavební úřad 599 423 101
sociální úsek 599 423 102
majetkoprávní úsek 599 423 103
finanční úsek 599 423 107
úsek vnitřních věcí 599 423 103
fax  599 423 109

Provozní hodiny sběrného dvora
Uložení odpadů ve sběrném dvoře je zcela zdarma. 
POZOR! Ve sběrném dvoře není možné ukládat  
stavební suť.
Po–Pá 10.00–18.00
Sobota  8.00–14.00
Neděle 8.00–14.00

Ordinační hodiny MUDr. Lenartové

Středa  7.30–12.30
Čtvrtek  13.00–15.30
Telefon 596 941 061 (Martinov)
  596 965 673 (Třebovice)

KYTIČKA JUBILANTŮM
V měsících říjnu až prosinci 
letošního roku oslavili nebo 
oslaví svá životní jubilea tito 
naší spoluobčané

Všem jubilantům touto cestou 
srdečně blahopřejeme

Komise pro občanské 
záležitosti

Karel BYSTROŇ
Anna NOVÁKOVÁ
Terezia ŠIMLÍKOVÁ
Zdeňka VESELÁ
Jan TOMÁNEK
Jiří OLŠAN
Veronika TRNKOVÁ
Emilie TROJKOVÁ
Zdeněk PALA
Milada LIPTÁKOVÁ
Jindřiška CHMELÍČKOVÁ
Irena TOMÁNKOVÁ
Josef JANÍK
Ing. Bohumil KOT
Kamil ŠEDĚNKA
Karel CIVÍN
Božena MUSÁLKOVÁ
Marcela KRŮPOVÁ
Ing. František DRÁBEK
Zdenka KLÍMKOVÁ
Anna KOWALSKÁ
Ing. Jaroslav BARAN
Marie MUSÁLKOVÁ
Zdeňka GALLUSOVÁ
Helena BESUCHOVÁ
Miroslav POSPÍŠIL
Helena POLÁŠKOVÁ
Josef KAMAS

Blíží se závěr roku a s ním čas vánočních 
svátků a silvestrovských oslav. V tomto obdo-
bí snad v žádné domácnosti nechybí bohatá 
výzdoba často z hořlavých materiálů, jejíž 
neodmyslitelnou součástí jsou v mnoha přípa-
dech i svíčky. Za všechny jmenujme adventní 
věnce, svícny nebo vánoční kytice. Ať už jsou 
tyto výrobky koupené v kamenných obcho-
dech, na stáncích drobných prodejců nebo 
vyrobené domácími kutily, vždy by měly 
splňovat určité bezpečnostní zásady. Obecně 
lze vánoční dekorace se svíčkami rozdělit 
do dvou kategorií – na tu, na které se svíčky 
smí zapalovat, a na dekorativní výrobky, na 
kterých se svíčky zapalovat nesmějí. V ná-
vodu výrobce by tato informace vždy měla 
být vyznačena. Pokud plánujete zapalovat 
svíčky na dekoraci, vždy se přesvědčte, zda 
jsou řádně upevněny na nehořlavé podložce 
nebo v nehořlavém držáku tak, aby nemohlo 
dojít k jejich převržení. Hořící svíčky musí být 
navíc vždy umístěny v dostatečné vzdálenosti 
od hořlavých materiálů použitých na dekoraci, 
tím zabráníme přenesení ohně ze svíčky např. 
na hořlavé chvojí adventního věnce. 

Za zamyšlení rovněž stojí místo, kam 
dekoraci se zapálenými svíčkami umístit. Sa-
mozřejmostí by měla být nehořlavá podložka 
pod dekorací. Vyloženým hazardem je pak 
umístění zapálených svíček do prostor nábyt-
kových stěn a skříní nebo do blízkosti záclon 
a závěsů, kde i lehký průvan dokáže přemístit 
záclonu do nebezpečné blízkosti hořící svíčky. 
Základní zásadou ale zůstává neponechat 
zapálenou svíčku nikdy bez dozoru.

Na zvýšenou pozornost byste měli dbát 
rovněž v kuchyni. Intenzita vaření a pečení 
se v období Vánoc násobí a soustředěnost 
hospodyněk je neustále odpoutávána spoustou 
jiných „vánočních úkolů“. Aby vás při tom 
všem vánočním shonu v domácnosti nepře-
kvapila nemilá událost a případný požár jste 
včas zjistili, instalujte si v bytě hlásič požáru, 
který vás intenzivním zvukovým signálem 
upozorní na hrozící nebezpečí. Požární hlásič 
by mohl být takovým malým předvánočním 
dárkem pro bezpečí celé rodiny. 

Rovněž oslavy závěru roku s sebou nesou 
řadu nebezpečí. K nejčastější příčině poranění 

nebo smrti patří manipulace s neodborně 
podomácku vyrobenou pyrotechnikou. 
V dnešní době je profesionálně vyrobená 
zábavná pyrotechnika k dostání v širokém 
spektru obchodních řetězců a kamenných 
prodejen. Ale i při jejím nákupu je nutné být 
obezřetný a dbát na to, aby výrobek byl opat-
řen návodem výrobce v českém jazyce spolu 
s vyznačením třídy nebezpečnosti. Je nutné 
mít také na paměti, že prodávat lze pyrotech-
nické předměty pouze osobám starším 18 
let, a to navíc pouze pyrotechnické předměty 
I. a II. třídy. K nákupu pyrotechniky III. třídy 
musí mít zájemce kromě plnoletosti také 
průkaz odpalovače ohňostrojů. Pro IV. třídu 
jsou pravidla ještě daleko přísnější. Pyrotech-
niku skladujte v chladu, suchu a mimo dosah 
dětí. Při manipulaci nemiřte na sebe ani na 
ostatní osoby a nepoužívejte pyrotechniku 
pod vlivem alkoholu. 

Před silvestrovskými oslavami je vhodné 
také vyklidit případný hořlavý materiál z bal-
kónů a lodžií, aby jej nějaká zatoulaná petarda 
nezapálila. 

I přes každoroční varování hasičů dochází 
v období Vánoc a Silvestra k řadě tragických 
událostí v domácnostech, při kterých se zraní 
desítky osob a materiální škody dosahují 
mnoha miliónů korun. Zamyslete se proto nad 
požární bezpečností u vás doma, abyste se do 
této smutné statistiky nezařadili i vy. 

Klidné Vánoce a šťastný Nový rok přeje 
Hasičský záchranný sbor Moravskoslezského 
kraje.

 por. Ing. Martin Plíska
oddělení prevence HZS MSK

www.hzsmsk.cz

Kostel sv. Jakuba v Plesné
24. prosince  22.00 (půlnoční)
25. prosince 9.00
26. prosince 9.00
31. prosince 15.00
1. ledna ????
2. ledna 9.00

Kostel svatých Cyrila 
a Metoděje v Pustkovci
24. prosince 15.30  (mše sv. pro děti) 
 21.30 (půlnoční)
25. prosince 7.30, 9.00 
26. prosince 7.30, 9.00
31. prosince 16.00
1. ledna 7.30, 9.00

Kostel Nanebevzetí Panny 
Marie v Třebovicích
24. prosince 22.00 (půlnoční)
25. prosince 7.30, 9.30
26. prosince 7.30, 9.30
31. prosince 16.00
1. ledna 7.30, 9.30
2. ledna 9.00

Myslíte i na bezpečnost?

Seznam bohoslužeb


